
 

Memorandum Beweeg- en sportplatform. 
Ontwerptekst: Bevraging bij clubs en bevolking. 
 
Het beweeg en sportplatform heeft tot doel om  

 Advies uitbrengen over het beweeg- en sportbeleid, op vraag van het gemeentebestuur of 
op eigen initiatief. 

 Initiatieven nemen in de beweeg- en sportsector als daartoe behoeften bestaan. 
 Overleg tussen sportverenigingen bevorderen. 

Het beweeg- en sportplatform heeft vanuit deze doelen en met het oog op de verkiezingen van 
volgend jaar en met het oog op de fusie tussen Nazareth en De Pinte het initiatief genomen om een 
bevraging te doen bij alle sportclubs in Nazareth en bij de bevolking in Nazareth.  

Om tot dit memorandum te komen hebben we een bevraging gedaan bij de sportclubs, deze 
vertegenwoordigen in totaal 3624 leden, waarvan 1767 uit Nazareth. De bevraging bij de 
bevolking leverde 109 reacties op. We mogen dus spreken van een breed gedragen advies. 

Bij de  bevraging bij de sportclubs (zie hieronder opgelijst) zijn we uitgegaan van 6 kernvragen en 
een varia vraag. Op onze vraag hebben 95% van de clubs een antwoord gegeven en zijn ook bezocht 
geweest door een of meerdere leden van de kernraad.  
 

 WTC Wielervrienden Eke 2000 
 Yogaclub Nazareth-Eke 
 JKA Doshin Nazareth 
 Pluim Vainqueuer 
 Joggingclub Energy 2 run 
 Ninjutsu Selfdefence 
 Aikido Nazareth (volwassene) 
 Olympische Turnvereniging Nazareth OTV 
 sQuen 
 Hard Labeur MVC 
 Ich Rei Aiki Dojo (jeugd + volwassene) 
 Navok Ladies 
 Sombreros 
 Navok Heren 
 Judoclub Banzai 
 G Sport 
 VC Nazareth-Eke 
 Penaz 
 TC Sterrenbos 
 FC Telstarboys 
 WTC De Doortrapsters 
 MTB/WTC De Vrije Vogels 
 WTC Wielervrienden Nazareth 
 LDP Donza - afdeling Nazareth 
 WTC De Boomstampers 

 



 

De 6 kernvragen voor de clubs:  

1. Wat met infrastructuur ?  
2. Vrijwilligerswerk binnen de club ? 
3. Wat met opleiding van trainers ?  
4. Hoe worden de administratieve taken opgenomen? 
5. Hoe gezond is de club (financieel)? 
6. Wat zijn bezorgdheden omtrent de fusie ?  
7. Varia vragen en opmerking ? 

Niet alleen de sportclubs werden bevraagd maar ook de bevolking. Hierbij werden 109 antwoorden 
geregistreerd. 
De vragen die hierbij gesteld werden:  

1. Is er voldoende aanbod van sporten in Nazareth 
2. Welke sporten mis je? 
3. Is er nood aan nieuwe of verbetering van infrastructuur voor sporters buiten clubverband ? 
4. Weet u wat het beweeg- en sportplatform doet? 
5. Fiets je regelmatig in Nazareth 
6. Wat kan er je aanzetten om meer te bewegen of sporten? 

Vanuit de feedback die de clubs en de bevolking gegeven hebben zijn we gekomen tot het opstellen 
van dit memorandum dat als leidraad kan dienen voor ons als beweeg- en sportplatform waar we 
focus kunnen op leggen. Maar ook voor de beleidsvoerders van onze gemeente. Waar liggen de 
pijnpunten en waar moeten we aandacht aan besteden bij het opstellen van een beleids- en 
investeringsplan voor de volgende jaren (legislatuur 2025-2031).  
 

  



 

Bevraging bij de clubs 
 

1. Wat met de infrastructuur? 
 

Sporthal (algemeen – uitgezonderd turnhal (OTV)) 
Binnen de sporthal is er soms een gebrek aan zichtbaarheid in bepaalde zalen (voor toeschouwers). 
Hierbij wordt er ook gevraagd naar airco omdat er in bepaalde ruimtes bij sporten de temperatuur 
soms te hoog op loopt. De uitloopzones zijn beperkt bij bepaalde sporten. De verlichting zou moeten 
dimbaar zijn en is voor sommige sporten niet conform (te donker). In het laatste jaar zijn de prijzen 
voor de sportclubs gestegen met 10% dit is voor sommige clubs problematisch. Onderhoud van de 
zalen zou beter kunnen (schimmel in de douches). Er zou een scherm kunnen geplaatst worden waar 
sportclubs activiteiten kunnen aankondigen. Niet overal is het internet even betrouwbaar. De 
tussengordijnen in de grote zaal zouden beter voorzien worden van een akoestisch laag. Vraag 
wordt ook gesteld of de ventilatie wel degelijk wordt onderhouden. De ruimte voor petanque is te 
klein momenteel voor het aantal gegadigden. Er zou een mogelijkheid moeten worden voorzien om 
dit uit te breiden met een aantal extra banen. De timers van de douches blijken te kort te staan voor 
individuele sporters. Er is een algemeen tekort aan bergruimte, elke club zou een aparte bergruimte 
moeten hebben voor het stockeren van hun materiaal dat ook kan afgesloten worden.  

Bij het toewijzen van zalen is er elk jaar een tekort, dit vooral voor gevechtsport, dans en Yoga en 
moet er vaak gezocht worden naar extra zalen die niet beschikbaar zijn. Binnen het huidig kader is er 
voor clubs weinig ruimte. Dus er is een vrees dat na de fusie dit voor problemen kan zorgen 
aangezien er de vrees bestaat dat er in De Pinte ook een nijpend tekort is aan zalen en dat er zou 
uitgeweken worden naar Nazareth.  

Conclusie: Er is nood aan een extra gebouw, en comfort naar temperatuur, licht en geluid. Er is een 
gebrek aan een ruimte waar dans kan worden beoefend. 

Fietsinfrastructuur 
Er zijn tal van punten die moeten aangepakt worden (Arona, soms grindwegen die gevaarlijk zijn 
voor recreatieve fietsers met koersfiets, borduren die op fietspaden liggen, algemene staat van de 
fietspaden is problematisch). Er wordt ook gevraagd naar extra kwalitatieve fietspaden (zonder 
onderbrekingen van dorpels en oneffenheden): Ten Edestraat, rondpunt Bonaparte situatie is niet 
veilig, Keistraat, Weefstraat, Snepstraat, Kasteelstraat. Er zijn tal van onveilige situaties die moeten 
aangepakt worden, overleg met wielerclubs is cruciaal in dit verhaal.  
 
Conclusie: Onveilige fietssituaties moeten aangepakt worden.  
 

Berging voor sportclubs 
Er is een gebrek aan opslagplaats voor clubs, dit zowel voor buiten- als voor binnensporten. 
Sommige clubs moeten hun lokaal delen met andere clubs waardoor er problemen kunnen zijn naar 
vergaderen toe en het bewaren van materiaal.  
 
Conclusie: er is een algemeen tekort aan opslagruimte. 
 



 

Tennis/padelterreinen 
Er zou een oplossing moeten gevonden worden voor de geluidsproblematiek. De infrastructuur is te 
oud waardoor de kosten voor verwarming hoog oplopen. Kleedkamers zijn dringend aan renovatie 
toe. Het aantal padelterreinen is voor het huidig aantal leden te laag (3). Een overkapping zou nuttig 
zijn om altijd te kunnen spelen, vaak zijn terreinen na hevige regenval onbespeelbaar.  
 

Turnhal (OTV) 
 
Huur turnhal of secties van turnzaal 

○ Context 
Om financieel gezond te blijven en te kunnen plannen moet OTV ruim op voorhand 
rekening kunnen houden van eventuele wijzigingen van kosten 

○ Voorstel 
■ Behoud 

■ Geen retroactieve verhoging van huur 
■ Aanpassing van verhoging van huur steeds in overleg met Club en 

minimum 3 maanden voor start volgend turnjaar in september. 
■ Nieuw voorstel 

■ Tot eind 2027 moet de Huur zaal afzonderlijk worden behandeld t.o.v. 
huur toestellen (zie volgende punt) 

Beëindiging huur turntoestellen op 30 sept 2027 aan Autonoom gemeentelijk bedrijf. 
○ Context: 

■ er is een financiële overeenkomst gesloten met het AGB voor een periode van 
10 jaar, ingaande op 1 oktober 2017 tot en met 30 september 2027.Dit omvat 

■ huur van de turnhal accommodatie voor 15000 euro per jaar 
■ huur van de turntoestellen over 10 jaar  voor een totaal bedrag van 

249493 euro  
■ OTV heeft een heel zwaar actieplan opgezet over 10 jaar die 

dagelijks veel moeite vraagt. 
■ Na 10 jaar zal OTV dan de  volledige investering van deze 

toestellen voor zich genomen hebben onder vorm van huur.  
■ Het is dan ook meer dan logisch dat OTV na 10 jaar investeren eigenaar wordt 

van de toestellen. 
○ Nieuw voorstel 

■ Akkoord om deze toestellen dan volledig  over te dragen op 30 Sep 2027 aan 
OTV voor een symbolische euro. 

■ onder vorm van addendum van huidig contract  of eventueel vernieuwing 
contract 

■ overeenkomst hiervoor opstellen vóór eind 2024 

 



 

Kwalitatieve turn aanbod voor alle inwoners van De Pinte & Nazareth 
○ Context 

■ Met onze 702 leden is onze turnhal volledig optimaal bezet en kunnen er geen 
nieuwe leden meer bij.  

■ Turnkring Olympia De Pinte heeft dezelfde olympische discipline als OTV  
■ OTV heeft de financiering gedaan van de meeste turntoestellen 

○ Voorstel 
■ Behoud 

OTV behoudt zijn voorrecht op het huren van de turnhal in Nazareth  
■ Voorstel 

In de ideale wereld wordt er door de gemeente Nazareth-De Pinte geïnvesteerd 
in een extra turnhal zodat elke club op dezelfde kwalitatieve manier kan werken. 

Accommodaties voor dansers van OTV 
○ Context 

■ Onvoldoende dans accommodatie beschikbaar 
■ De combinatie turnen en dansen is een veel gevraagde combinatie van de OTV 

leden maar doordat deze op een andere locatie zijn is dit moeilijk op elkaar af te 
stemmen 

○ Nieuw voorstel 
■ Nieuwe ruimte voor danszaal in de buurt van sporthal, sportsite 

Voorstel kan zijn voor de petanqueclub een betere petanquezaal te voorzien 
die optimaler en aangenamer kan zijn (buitenlicht en betere sociale 
mogelijkheden) en  de huidige indoor petanquezaal naast de turnhal om te 
bouwen tot danszaal wat met kleine investering mogelijk is en waardoor de 
connectie met turnen of andere sporten optimaal is.  

1.  
2.  

Voetbalinfrastructuur 
 
VC Nazareth-Eke heeft 430 leden, maar er zijn wat structurele problemen:  
 
Benedenverdieping : nood aan meer bergruimte, vrouwenvoetbal zit in de lift, hiervoor zijn eigenlijk 
geen kleedkamers. Er is nood aan een polyvalente ruimte : in de week te gebruiken als kleine 
kantine, vergaderingen en individuele gesprekken met spelers.  
 
Bovenverdieping:  Kleine uitbreiding van kantine en keuken, 220 stoelen. Clubs huren liever geen 
zaal van de gemeente, want die zijn heel duur voor een vereniging als er ook externen mogen 
komen. 
Uitbreiding kunstgrasterreinen : de 3 duivelsveldjes graag omvormen tot kunstgrasveldterreinen. Zo 
kunnen alle ploegen ook bij slecht weer blijven spelen.  
 
 



 

2. Vrijwilligers 
 

Binnen kleine clubs loopt het systeem van vrijwilligers goed. Hierbij zorgt het bestuur voor de 
ondersteuning van de club.  

Bij grotere clubs is het moeilijk om vrijwilligers te vinden. Er is een nood aan een vrijwilligersplatform 
waar mensen zich kunnen aanmelden om hulp te bieden. Vaak is het moeilijk om coaches te vinden, 
maar ook mensen die logistiek willen helpen (Give a day). 

Vraag van de clubs is ook of bepaalde onderhoudswerken kunnen uitgevoerd worden door 
gemeentepersoneel. Hierdoor wordt de druk op de vrijwilligers van de clubs minder. Bij bepaalde 
clubs wordt de vraag gesteld of er binnen gemeente iemand bvb parttime kan aangesteld worden 
om clubs te ondersteunen bij administratieve taken.  

 

3. Opleiding 
 

Binnen de club zijn er zowel een interne als externe opleidingen.  
 
Interne opleiding  
Er wordt binnen de club opleiding gegeven door medewerkers (coaches van de club). Vanuit veel 
federaties worden opleidingen voorzien. Hiervoor worden fondsen aangewend vanuit subsidies. 
Maar vaak ook bekostigd door de club en de medewerkers zelf.  
 
Externe opleiding 
 EHBO opleiding 
 Opleidingen rond kinderen met autisme, hoog sensitiviteit, ADHD.  
 Opleidingen rond VZW – algemeen beheer van een club 
 AED opleiding 
 Verkeerszaken – opleiding signaalgevers 
 
Conclusie: Vanuit de sportclubs komt de vraag op vanuit de gemeente bepaalde externe opleidingen 
te organiseren waarvan de clubs zelf te weinig kennis hebben en waarbij ook de budgetten niet 
beschikbaar zijn om dit te bekostigen.  
 
 

4. Administratieve taken 
 

Zoals reeds vermeld in het vorig punt wordt er opleiding gevraagd naar het vervullen van 
administratieve taken, zeker wetgeving rond een sportclub. 
Ook qua communicatie naar de bevolking kan er wat hulp geboden worden.  
De administratie is voor sommige clubs te complex en daar kan zeker hulp geboden worden via de 
gemeente. 



 

Preventiedienst van de gemeente is niet bereikbaar gedurende evenementen die buiten de 
kantooruren vallen. Er zou een technisch team moeten bereikbaar zijn die technische problemen kan 
oplossen met de nodige expertise.  
 
 

5. Financieel 
 

Voor de meeste clubs is het financieel plaatje haalbaar, zeker bij de kleinere clubs zijn de budgetten 
klein. Voor de grote clubs is de financiële steun via de subsidies belangrijk. De vraag wordt gesteld 
waarom die niet geïndexeerd worden.  
Er zou moeten gekeken worden om een platform te organiseren om groepsaankopen te doen. Dit 
zou kunnen gefaciliteerd kunnen worden vanuit de gemeente.  
Voor veel clubs is sponsoring een pijnpunt aangezien dit meestal lokaal gebeurt dus de handelaars 
worden overbevraagd.  
Huur van de zalen zou niet verder mogen stijgen voor de clubs, deze worden vaak gebruikt voor 
zowel trainingen en organiseren van activiteiten om “fondsen” te verzamelen ter ondersteuning van 
de werking.  
 
 

6. Bezorgheden omtrent de fusie 
 

Locatie: clubs willen hun locatie behouden alsook de uren die ze hebben binnen de bestaande 
infrastructuur.  

Gezamenlijke activiteiten organiseren: er kan een platform gerealiseerd worden om bepaalde 
activiteiten samen te organiseren.  

Mogelijk opportuniteiten om clubs samen te laten werken, grote clubs meer samenwerking, 
mogelijk bereiken van een hoger niveau.  

Subsidies moeten op hetzelfde niveau blijven.  

Aanspreekpunt en bereikbaarheid van de sportdienst moet behouden blijven.  

Hoe organiseren van de sportdagen? Dit zou best lokaal blijven wegens bereikbaarheid en afstand 
voor kinderen.  

Sportinfrastructuur moet bij voorkeur voorbehouden blijven voor Nazarethse sportclubs. 

Er mag geen verplichting zijn om te fusioneren met andere clubs binnen de gemeente, de eigenheid 
van de club moet behouden blijven.  

Wat met lopende concessies. Zal er in de nieuwe legislatuur – fusie een verhoging volgen.  

 



 

7. Varia 
 

In de varia punten werd gepolst naar andere bezorgdheden, bekommernissen die leven binnen de 
clubs, hierbij een oplijsting.  

 Meer promotie van de clubs is welkom 
 Clubs zonder competitie kunnen weinig promotie maken 
 Sportbeurs is een goed initiatief en moet behouden blijven 
 Waarom geen sportbrochure met alle clubs en hoe ze te contacteren 
 Promotie van de uitpas 
 Meer inspraak van de sportclubs binnen het beleid 
 Verbeteren van samenwerking met scholen, daar zit voor vele clubs een groot potentieel 
 Steunfonds oprichten voor kinderen die het moeilijk hebben lidgeld te betalen 
 Organiseren van een formeel netwerking moment (clubs, handelaars, gemeente, …)  

 

  



 

Bevraging bij de bevolking 
 
Bij de bevraging van de bevolking werd gewerkt met een QR code waar inwoners van Nazareth 
konden antwoorden op 7 vragen, hierbij werden 109 antwoorden geregistreerd. Wat ons inziens een 
goed kader schept van wat de bevolking in Nazareth belangrijk vindt.  
 

Is er voldoende aanbod van sporten in Nazareth ?  
 

 

Op alle antwoorden is er een gemiddelde van 7.3, wat een goed resultaat is. Dus algemeen is het 
sportaanbod wel voldoende.  

 
Welke sport mis je in Nazareth 

1. Overdekte padel- en tennisterreinen 
2. Zwemmen 
3. Hockey 
4. Rugby 
5. Ruitersport 
6. Basket buiten 
7. Ping pong 
8. Beachvolleybal 
9. Pickleball 
10. MTB route 
11. Snooker 
12. Zumba 
13. Yoga 
14. Klimlessen 
15. G-sport 
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Is er voldoende aanbod van sporten in Nazareth?



 

Zwemmen komt heel veel voor in de antwoorden van de bevolking, we begrijpen dat een zwembad 
voor een gemeente een heel zware investering is maar we adviseren om samenwerkingsverbanden 
op te zetten met de omliggende gemeenten (Merelbeke, Deinze, Waregem, Oudenaarde) om onze 
bevolking aan dezelfde prijzen te laten zwemmen als de bewoners van die gemeenten.  
 

Is er nood aan nieuwe infrastructuur of verbetering van infrastructuur voor sporters 
buiten clubverband? 

 

Zoals reeds aangegeven in het vorige punt komt zwemmen heel veel voor en is ook een duidelijke 
vraag van de bevolking van Nazareth.  

Daarnaast is er ook een duidelijk vraag naar fietspaden, lopen, mountainbike, outdoor fitness. Dit 
zou kunnen verder uitgebouwd worden, niet iedereen wil lid worden van een vereniging om sport te 
beoefenen.  
 

Weet u wat het beweeg- en sportplatform doet?  

 

De helft van de ondervraagde bevolking is op de hoogte wat het beweeg- en sportplatform doet. 
Wat ons ten zeerste verheugd, waardoor we vinden dat na de fusie dit platform moet blijven 
bestaan onder de huidige vorm. We adviseren dan ook dat er een gelijke verdeling van 
vertegenwoordigers uit beide gemeenten.  



 

Fiets je regelmatig in Nazareth 

 

Er door 75% van de bevraagde mensen aangegeven dat er regelmatig gefietst wordt. Dus adviseren 
we om in te zetten op veilige fietspaden in Nazareth. Daar kan er zeker een inspanning worden 
geleverd om dit op een veilige manier te laten gebeuren zoals reeds aangegeven in de bevraging van 
de clubs. Bepaalde punten moeten aangepakt worden.  
 

Waarom fiets je niet regelmatig ?  
 
Redenen om niet te fietsen ligt vooral bij de veiligheid van fietsen. Ook het gevaar op diefstal is een 
factor die mee speelt om niet te fietsen. Advies hierbij is om fietsenstallingen te voorzien waar er 
camerabewaking is zodat de kans op diefstal kleiner wordt (station, sportsite).  

 
Wat kan je aanzetten om meer te sporten?  

 Infrastructuur meer toegankelijk maken, sommigen vinden het reservatiesysteem moeilijk. 
 Voor de leeftijdsgroep 30-50 is het aanbod van activiteiten beperkter, er wordt vaak meer 

ingezet op kinderen en ouderen. Meer inzet op activiteiten voor de individuele sporter 
(klimmuur, fietsen, …). Creatie van trefpunten om samen sport te doen zonder zich aan te 
sluiten bij een sportclub. 

 Inzet op trage wegen waardoor het veiliger wordt om te wandelen en te fietsen. 
 Weinig aanbod van sportactiviteiten in de deelgemeenten 
 Finse piste zou moeten voorzien worden van boomschors die kleiner is, kans op blessures is 

bestaande nu. 

Conclusie: er is naast de clubs voor de individuele sporter weinig aanbod aan sport. De drempel is 
voor sommige bevraagden te hoog om een lidmaatschap aan te gaan bij een club, zeker in de 
leeftijdscategorie 30 – 50 jarigen. De vraag naar een zwembad komt ook regelmatig terug. Er wordt 
gevraagd om nog meer in te zetten op een veilig Nazareth, investeren in veilige fietspaden en trage 
wegen.  

 

  



 

Advies van Beweeg- en sportplatform 
Ons advies is dat het beweeg- en sportplatform onder zijn huidige vorm behouden wordt voor 
Nazareth-De Pinte met de nodige subsidies. 

 
Namens het Beweeg- en sportplatform 
 
Pascal Marchand 
Voorzitter Beweeg- en sportplatform Nazareth. 
 


